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Beskæftigelsesudvalget har i brev af 23. november 2021 stillet følgende spørgsmål 

nr. 12 (L 94), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lars Boje 

Mathiesen (NB). 

Spørgsmål nr. 12: 

Har regeringen, DA og FH rådgivet sig med sundhedsmyndighederne inden man 

indgik trepartsaftalen, som lovforslaget er baseret på? Hvis ja, hvilke? 

 
 

Svar: 

Det fremgår bl.a. af trepartsaftalen af 12. november 2021 mellem regeringen, DA 

og FH om arbejdsgiveres mulighed for at pålægge ansatte at forevise coronapas, at 

aftaleparterne er enige om, at det er vigtigt, at arbejdsgiverne har de rette redskaber 

til at håndtere den stigende smittespredning i samfundet og på arbejdspladserne. 

Formålet er, at arbejdspladserne hurtigt og effektivt skal kunne sikre tryghed om 

smittesituationen, og at en eventuel smitte blandt ansatte skal kunne bremses.  

Regeringen, DA og FH har ikke rådgivet sig med sundhedsmyndighederne, inden 

trepartsaftalens indgåelse, men aftalen skal ses i lyset af, at covid-19 efter indstil-

ling fra Epidemikommissionen af Folketingets Epidemiudvalg forinden blev kate-

goriseret som en samfundskritisk sygdom. 

 

 

Venlig hilsen 

 

 

Mattias Tesfaye 

Fungerende beskæftigelsesminister 
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